

the Secretary-General to obtain a report on this subject from the Co-ordination Committee for submission to the Council if possible at its fifth session;

C. *Instructs* the Secretary-General, in cooperation with the Co-ordination Committee, and without prejudice to any action to be taken on immediate requests, to study the general procedures and terms, including financial arrangements, which might be followed by the United Nations and specialized agencies in respect of technical assistance provided by them to Member Governments.

#### 52 (IV). Guarantees for the exercise and development of trade union rights

*Resolution of 24 March 1947*  
(document E/372)

*The Economic and Social Council,*

*Having taken note* of the item regarding trade union rights placed on its agenda at the request of the World Federation of Trade Unions, and the memoranda submitted by the World Federation of Trade Unions and the American Federation of Labor,

*Resolves* to transmit these documents to the International Labour Organization with a request that it [the item] may be placed upon its agenda and considered at the forthcoming session of the International Labour Organization, and that a report be sent to the Economic and Social Council for its consideration at the next meeting of the Council;

*The Economic and Social Council*

*Further resolves* to transmit the documents to the Commission on Human Rights, in order that it may consider those aspects of the subject which might appropriately form part of the bill or declaration on human rights.

#### 53 (IV). Translation of the classics

*Resolution of 28 March 1947*  
(document E/426)

*The Economic and Social Council,*

*Taking note* of the resolution No. 60 (I) of the General Assembly of 14 December 1946<sup>1</sup> whereby the question of the translation of the world's classics into the languages of the Members of the United Nations was referred to the Economic and Social Council for reference to The United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization; and of the principles recommended therein for consideration in the study of this question; and

*Considering*

(a) That the translation of the classics is a project of international concern and of great

<sup>1</sup> See *Resolutions adopted by the General Assembly* during the second part of its first session, pages 60, 61.

également d'obtenir du Comité de coordination un rapport sur cette question qui sera soumis à l'examen du Conseil, si possible lors de sa cinquième session;

C. *Charge* le Secrétaire général, en collaboration avec le Comité de coordination et sans préjudice des mesures qu'il pourrait y avoir lieu de prendre pour répondre à des demandes immédiates, d'étudier les méthodes et les conditions générales, en particulier les arrangements d'ordre financier, selon lesquelles pourront procéder l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées en fournissant une assistance technique aux Gouvernements des Etats Membres.

#### 52 (IV). Garanties de l'exercice et de la mise en œuvre des droits syndicaux

*Résolution du 24 mars 1947*  
(document E/372)

*Le Conseil économique et social,*

*Ayant pris acte* de la question relative aux droits syndicaux inscrite à son ordre du jour à la demande de la Fédération syndicale mondiale, ainsi que des notes présentées par la Fédération syndicale mondiale et par l'*American Federation of Labor*,

*Décide* de transmettre ces documents à l'Organisation internationale du Travail en la priant de porter cette question à l'ordre du jour de sa prochaine session, et d'envoyer un rapport au Conseil économique et social pour examen lors de sa prochaine session.

*Le Conseil économique et social,*

*Décide en outre* de transmettre ces documents à la Commission des droits de l'homme pour qu'elle étudie ceux des aspects de la question qui pourraient avoir leur place dans la déclaration des droits de l'homme.

#### 53 (IV). Traduction des classiques

*Résolution du 28 mars 1947*  
(document E/426)

*Le Conseil économique et social,*

*Prenant acte* de la résolution de l'Assemblée générale No 60, (I) en date du 14 décembre 1946<sup>1</sup>, en vertu de laquelle la question de la traduction des classiques du monde entier dans les différentes langues des Etats Membres des Nations Unies a été renvoyée au Conseil économique et social pour que celui-ci la transmette à l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture; *prenant acte* également des principes dont la dite résolution recommande de tenir compte dans l'examen de cette question; et

*Considérant*

a) Que la traduction des classiques est un projet de caractère international et présente une

<sup>1</sup> Voir les *Résolutions adoptées par l'Assemblée générale* pendant la deuxième partie de sa première session, pages 60 et 61.